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PODGORICA

Vlada Crne Gore je, na sjednici održanoj dana 9. decembra 2021. 
godine, razmotrila Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijskom i 
invalidskom osiguranju koji su Skupštini Crne gore podnijeli poslanici 
Maksim Vučinić, Maja Vukićević i Dragan Bojovlć, a Skupština dostavila 

Vladi radi davanja mišljenja.
S tim u vezi, Viada je daje sljedeće

MIŠLJENJE

Dostavljenim Predlogom zakona predlaže se izmjena čiana 17 stav 3 
Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju („Službeni list RCG“, br. 
54/03, 39/04, 79/04, 14/07 i 47/07 1 „Službeni list CG“, br. 79/08, 14/10, 
78/10, 34/11,66/12, 38/13, 61/13, 60/14,10/15,44/15, 42/16, 55/16 i 80/20),
na način da glasi;

„Osiguranik zaposlen u sektoru metaloprerađivačke i rudarske 
industrije stiče pravo na starosnu penziju kad navrši 30 godina staža 

osiguranja*'.
Takođe, predlaže se brisanje stava 4 ovog člana.
U odnosu na dostavljeni Predlog Zakona o izmjenama Zakona o 

penzijskom i invalidskom osiguranju, ističemo da je osnovni princip na kojem 
se temelji sistem penzijskog i invalidskog osiguranja princip da prava iz ovog 
osiguranja zavise od dužine ulaganja i visine osnovice na koju je piaćen 
doprinos za penzijsko i invalidsko osiguranje. Za sve osiguranike doprinos 
za penzijsko i invaiidsko osiguranje plaća se po istoj stopi i svi osiguranici bi 
trebaio pod istim uslovima da ostvaruju pravo na penziju. Propisivanjem 
povoljnijih uslova za sticanje prava na starosnu penziju za određenu grupu



osiguranika (kako je u konkretnom slučaju predloženo), vršila bi se 
redistribucija sredstava od osiguranika koji po opštim uslovima ostvaruju 
pravo ka onima koji pravo ostvaruju pod povoljnijim uslovima.

Mišljenja smo da bi prihvatanje predloženih izmjena zakona dovelo do 
narušavanja principa ravnopravnosti, drugih sličnih zahtjeva za posebnim 
uslovima penzionisanja, povećanja broja korisnika, kao i povećanja 
sredstava za finansiranje penzijskog sistema, što bi uticalo na stabilnost i 
održivost budžetskog finansiranja prava iz penzijskog i invalidskog
osiguranja.

imajući u vidu navedeno, smatramo da ne bi trebalo prihvatiti Predlog 
zakona o izmjenama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju.
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